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Vianoce znamenajú pre nás vytrhnutie zo všedných dní, z každodenného napätia, z po
vinností. Únik z verejnosti do súkromia, zo všedného života do sviatočných chvíľ, zo
svetského ovzdušia do náboženskej nálady. Táto náboženská nálada má však malú
hodnotu, podobne ako vianočný stromček. Vianočný stromček nepatrí do trvalého zaria
denia bytu. Len raz v roku je v byte. A tak je to aj s náboženskou náladou. Iba na pár dní
sa oživí náboženské myslenie a cítenie, na pár hodín sa zušľachtiť v duchu Kristovom
medziľudské vzťahy. A koľko materiálnej prípravy predchádza tejto nálade!? Každý, či
veriaci alebo neveriaci prežíva predvianočnú atmosféru nákupnej horúčky, ktorá po ma
teriálnej stránke pripomína príchod týchto sviatkov. Reklamy už koncom októbra volajú
ľudí, aby si nakupovali darčeky i všetko čo je potrebné k vianočnému stolu. Každý, kto je
mimo rodiny, či už zamestnaný mimo domova alebo v zahraničí, tiež študenti, snažia sa
pred sviatkami pricestovať domov, aby mohli byť v kruhu svojej rodiny. Sú Vianoce len
na to, aby spríjemnil i ľuďom túto jednu chvíľu, tento jeden deň? Len pre jeden deň po
koja a šťastia prišiel na svet očakávaný, predpovedaný, prisľúbený, prorokovaný Spasi

Milé sestry a bratia v Pánovi Ježišovi Kristovi, priatel ia, ži jeme v období, ktoré nie je
jednoduché, nielen u nás na Slovensku, ale v celom svete. V takom prípade sa zvyknú
ľudia pýtať: Prečo? Prečo prišla na celý svet choroba Covid 1 9? Sú rôzne názory a od
povede. Jeden z názorov je, že ľudia sa chovali veľmi sebecky k iným ľuďom, k prírode,
čo zanechalo následky: v zničenej prírode, v oslabenej odolnosti ľudí na Covid 1 9. V
Bibl i i , v Starej zmluve sa nachádza Jóbova kniha, ktorá reaguje na rany a bolesť člove
ka. Jób bol hlboko veriaci muž, napriek tomu sa nevyhol utrpeniu vo svojom živote: strati l
deti , majetok a ťažko ochorel. Vo svojom utrpení v modlitbách volal k svojmu Bohu. Naj
skôr prišl i k nemu jeho priatel ia, ktorí ho presviedčali , že musel nejako zhrešiť, keď tak
veľmi trpí. Ľudovo povedané: Božie mlyny melú pomaly, ale spravodlivo. Jób si nebol
vedomý hriechu, za ktorý boli naňho zosielané tak ťažké rany. Napriek tomu odpovedal:
Hospodin dal, Hospodin vzal, nech je požehnané meno Hospodinovo. Keď ochorel a veľ
mi trpel, manželka mu povedala, aby zlorečil a umrel a viac sa netrápil . Jób jej odpove
dal: Či len dobre budeme pri jímať od Hospodina a zlé nie? Keď sa Jóbovi priatel ia zme

nil i na nepriateľov, pretože Jób sa nestotožnil s ich radami a Jób sa zamýšľal nad svojim životom, ale aj smrťou, v
precitnutí spoznal svojho Vykupiteľa a povedal: Nakoniec sa Vykupiteľ postaví nad mojim prachom. V závere knihy
sa Jób modlí aj za svojich nepriateľov, Boh prehovori l k nemu a Jób, v poznaní veľkosti stvoriteľského diela vyslovi l
vetu: Doteraz som ťa Hospodine poznal len z počutia, ale teraz som ťa spoznal tvárou v tvár. Toto je ďalšia možná
odpoveď na súčasnú dobu a mnohé otázky. Možno toto obdobie nás chce pozastaviť v našom uponáhľanom živote
preto, aby sme sa zamyslel i nad zmyslom života, hodnotami života, bl ižšie poznali svojho Boha a Vykupiteľa Pána
Ježiša Krista a uvedomil i si , že život je dar od Boha, preto sa v ňom máme chovať zodpovedne a ohľaduplne k ľu
ďom, k celému Božiemu stvorenstvu a nepresadzovať si za každú cenu svoje, tak mnohokrát egoistické záujmy.
Milé sestry, bratia v Pánovi Ježišovi Kristovi, priatel ia, do Nového Roka 2021 všetkým prajem, aby sme hlbšie po
znali nášho milosrdného, nebeského Otca, ktorý z lásky k nám ľuďom poslal svojho Syna Ježiša Krista. Pán Ježiš
sa s nami sol idarizoval, pri jal ľudskú podobu, dokázal sa tešiť s ľuďmi napr. na svadbe v Kane Gali leskej, cíti l smú
tok napr. keď umrel Lázar, zaplakal a vzkriesi l ho. S láskou vysvetľoval veci kráľovstva nebeského v podoben
stvách, ale aj ostro napomínal zákonníkov a farizejov – vrchnosť Izraelského národa, nie preto, aby ich odsúdil , ale
preto, aby im ozrejmil ich hriechy a oni sa mohli vrátiť k Bohu. O tom píše Matúš vo svojom evanjel iu v 23. kapitole.
Pán Ježiš sa solidarizoval s nami, keď išiel na kríž, aby nás oslobodil od moci hriechu a smrti a dal nám nádej na
večný život, aby aj keď na zemi je mnoho nespravodlivosti , tam v kráľovstve Božom, vo večnom živote, bola odstrá
nená všetka nespravodlivosť a naplnená Božia spravodlivosť.

teľ? To bolo cieľom jeho narodenia, aby sa ľudia na jeden deň v roku prestal i nenávidieť a hrýzť a aby na jeden deň
v roku utíchl i zbrane na bojiskách? Len taký nepatrný výsledok chcel Ježiš dosiahnuť? Nie! V tú noc, keď sa Ježiš
narodil , nad Betlehemom pastierom zaznelo posolstvo neba: „Sláva Bohu na výsostiach a na zemi pokoj ľuďom do
brej vôle.“ Jeho poslaním bolo priniesť pokoj ľuďom, nie len preto, aby utíchl i zbrane, ale preto, aby priniesol pokoj
do ľudských sŕdc. Pýtate sa ako zasiahla pandémia do života Cirkvi? Pokúsim sa odpovedať z môjho pohľadu. Pan
démia nezasiahla len Cirkev, ale celú spoločnosť a dovolím si povedať celý svet. Ale neberiem to ako "nutné zlo",
ale hľadám v tom Boží zámer. Áno, bol i sme zvyknutí na tradičné sviatky, Veľkej noci, Dušičiek a Vianoc. To, čo bo
lo samozrejmé, už nie je samozrejmosťou. To, čo bolo veľmi dôležité, stalo sa nedôležitým. Chcem tým povedať, že
sme pri tom zhone a starostí, ktoré sme mali s prípravami sviatkou zabúdali na to najpodstatnejšie a na toho, kto
tým najpodstatnejším je, že je to Boží Syn Ježiš Kristus. Teda Vianoce nie sú o kapustnici a kaprovi, ale o Spasite
ľovi, o Ježišovi, ktorý prišiel na túto Zem, aby nás spasil , aby nás mal pri sebe a to bez rozdielu na vierovyznanie či
postavenie. Vianočné dni sa nazývajú nie len sviatkami pokoja, ale i lásky. Uvažujme preto v týchto vianočných
dňoch, čo by sme mali v našich postojoch zmeniť, aby ľudia viac cíti l i , že nežijeme len pre seba. Vianoce majú veľ
kú moc, aby nám otvori l i srdce na dlhšiu dobu, nielen cez sviatky. Využime tento čas na stíšenie sa, na krásne pre
žitie sviatkov v kruhu svojich rodín a aj keď budú možno iné ako sme boli zvyknutí po iné roky, podstata ostáva Na
rodil sa Kristus Pán. A majme na pamäti známe slová Sv.Jána Pavla I I . : "Nebojme sa!" Zvlášť teraz, v čase pandémie.

vdp. Jozef Spišák

Mgr. Iveta Korenková
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Krátke správy
Mestské kultúrne stredisko v spolupráci so Základnou
školou Klokočova, Centrom voľného času, supermarke
tom Tesco a mestom Hnúšťa vyzdobilo časť námestia pri
fontáne jesennými motívmi. „Myslíme na vás aj v týchto
časoch neistoty a strachu a prinášame trochu jesenného
potešenia,“ napísala riaditeľka MsKS Diana Vojenčia
ková a poďakovala zainteresovaným za skvelú prácu.

Členovia Výboru mestskej časti Hl iny, aktívni občania a
poslankyňa MsZ Marianna Balašková zorganizovali su
sedskú brigádu na Hlinách. V priestore na ulici Pokroku
vznikla malá oddychová zóna s posedením, detským
ihriskom i basketbalovým košom, vysadil i novú zeleň a
vzniklo miesto pre posedenie.

Mesto Hnúšťa má hotovú projektovú dokumentáciu na
vybudovanie I I I . etapy skládky odpadov. Stáť by podľa
dokumentácie mala 1 ,5 mil ióna eur a mestu by mala
slúžiť ďalších 26 rokov. V súčasnosti mesto čaká na
potrebné dokumenty na začatie stavebného konania.
Skládka by sa mala začať budovať v lete 2021 .

Technické služby mesta využívajú aktivačných pracovní
kov na rôzne nové činnosti . Na jeseň k nim pribudla aj
nová organizácia ochrany osobných vozidiel pred po
škodením pri kosení v okolí parkovísk, kde kosci a akti
vační pracovníci využívajú pripravené dosky a plachty.
Technické služby a aktivační pracovníci pod ich vedením
pokračujú v čistení rigolov v meste, tentokrát ukončil i
čistenie rigolu na ul. Bakulíniho. V meste zorganizovali aj
jesenný zber zelene vo všetkých lokalitách a zber nad
rozmerného dreveného odpadu, najmä starého nábytku.

Pre verejné klzisko sme tento rok vybral i nové miesto vo
vnútrobloku sídl iska 1 . mája. Hlavne preto, že je celý deň
v tieni panelákov, čo dokáže udržať ľad aj pri miernom o
teplení. Veríme, že v druhej polovici decembra príde pra
vá zima a klzisko bude funkčné cez vianočné prázdniny.

Čistejšie ul ice, cesty a chodníky budeme mať čoskoro aj
vďaka úspešnému projektu mesta Hnúšťa, v rámci kto
rého sme získali dotáciu z Environmentálneho fondu 90
tisíc eur na nákup zametacieho vozidla. Spolufinancova
nie mesta je iba 5%, teda 4.736,85, €. Elektrický zame
tací voz je druhou lastovičkou elektromobil ity v Hnúšti. Je
plne elektrický a vyznačuje sa nízkym hlukom, bezemi
snou prevádzkou, nižšími prevádzkovými nákladmi oproti
bežným zametacím vozom. Zaručuje vyššiu produktivitu
práce. Použitím nevíri prach, prachový fi lter zachytáva
99,96% prachu. Využíva intel igentné nabíjanie, 8 hodin
ový nepretržitý pracovný výkon. Disponuje zametacími
kefami so zariadením na redukciu prachu tým, že celý
proces zametania prebieha vo vodnej hmle, tým je
okrem procesu vysávania zabezpečený aj mokrý proces
čistenia a tým zníženie prašnosti týchto procesov.
Cieľom jeho používania je chrániť obyvateľov mesta
pred environmentálnymi vplyvmi a rizikami ohrozujúcimi
ich zdravie, blahobyt a kvalitu životného prostredia. V
Hnúšti pribudla aj tretia lastovička elektromobil ity  prvá
nabíjacia stanica pre elektromobily. Financovaná bola

Budeme mať čistejšie ulice
z projektu, ktorý bol podporený dotáciou ministerstva ho
spodárstva vo výške 5 000, €. Samospráva sa do výzvy
zapoji la ešte v minulom roku. Nabíjacia stanica sa na
chádza na parkovisku pred Mestským úradom v Hnúšti.
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V niektorých mestách sú pekné fotopointy, ktoré tvorí i
nápis mesta. Vždy som dúfal, že raz také niečo spravíme
aj v Hnúšti , ale nie je to lacné a tak sme to zatiaľ odkla

Podľa analýzy, ktorú mi predloži l náčelník MsP v júni
201 9 malo mesto plne funkčných iba 8 kamier. Niektoré
kamery boli už 1 01 2 rokov staré a neustále sa kazil i . V
súčasnosti vďaka opravám a investíciám máme funk
čných už 20 kamier. Pribudl i statické kamery na problé
mových miestach, na križovatkách i pri Tescu, premiest
ni l i sme kamery na smetisku pre efektívnejší rozhľad.
Doplni l i sme kvalitné kamery schopné zachytiť značky
auta za každého počasia a pri dobrom osvetlení i v noci,
čo výrazne môže pomôcť pri odhaľovaní priestupkovi
trestných činov. Staré kamery toho schopné neboli .
Výsledky sa ukázali už prvý deň, keď takáto nová kame
ra zachyti la značku auta vodiča, ktorý ušiel z miesta do
pravnej nehody. Ďalšie 4 kamery nainštalujeme do kon
ca roka 2020 a v rozpočte na rok 2021 navrhujeme
poslancom schválenie financií aj na ďalšie. Koľko ich
bude záleží od vzdialenosti , ktorou je potrebné ťahať
optické káble. Do polovice roka 2021 by sme chceli mať
kamerový systém s minimálne 30 kamerami. Okrem

Testovanie sme v Hnúšti zvládli na jednotku
I .kolo testovania COVID1 9 v Hnúšti ukázalo 0,69% pozi
tívnych prípadov, vďaka čomu sme I I . kolo testovania ne
museli absolvovať. „Za celý tím organizátorov, pracovní
kov, zdravotníkov, vojakov, policajtov a mestských poli
cajtov, sa Vám chcem poďakovať za to, že ste počas
testovania boli disciplinovaní a trpezliví a spoločne s Va
mi vyslovujem obrovské ďakujem všetkým ľuďom, ktorí
sa na testovaní podieľali v prvej línii. Vytvorili sme dobrý
tím, ktorý zvládol logistiku, pomáhal si navzájom a vy
mieňal si informácie“, napísal primátor. V Hnúšti sme
otestovali 3 449 občanov, z ktorých bolo 24 prípadov
pozitívnych. Je to 0,69% pozitívnych prípadov, čo bolo
omnoho lepšie, ako celoslovenský priemer. Pochvaly sa

mestu dostalo aj od portálu Sobotnik.sk, ktorý porovná
val úroveň informovania občanov počas testovania v
okolitých mestách R. Sobote, Lučenci, Fiľakove, Hnúšti ,
Tisovci, Revúcej, Rožňave a vo Veľkom Krtíši. „Najlepšie
zvládla celoplošné testovanie na COVID19 samospráva
Hnúšte. Občanov informoval primátor Roman Lebeda
pravidelne na Facebooku, rovnako vyhlasovali informá
cie aj do mestského rozhlasu. Na odberových miestach
vďaka tomu nevznikal chaos, ľudia nečakali v nekoneč
ných radoch. Občania Hnúšte ďakovali samospráve v
správach na sociálnych sieťach za úspešne zvládnutú
situáciu. Určite by sme dali mestu jednotku s hviezdičkou
za najlepšie zvládnutú situáciu,“ uviedol Sobotnik.sk.

Súčasťou jedného z tímov bol i viceprimátor Mgr. ŠaminNajviac ľudí otestoval tím pod vedením lekára MUDr. Farkašovského

Mesto rozširuje kamerový systém
vlastných zdrojov využijeme i všetky príslušné výzvy na
rozširovanie kamerového systému. Radi by sme tak po
kračovali cestou susedov Klenovčanov, ktorí síce nema
jú kamerových pracovníkov, ale bezpečnosť v obci u
nich monitoruje až 64 kamier. V osvedčených projektoch
sa musíme inšpirovať aj v menších obciach.

PhDr. Roman Lebeda, primátor mesta

Starý nápis z fabriky na Mútniku bude zdobiť námestie
dali . Niekedy pomôže aj náhoda a zasiate semená spo
lupráce v inej oblasti . Nedávno sa nám ozval p. Mrnka a
p. Tomenga z vedenia Gemerskej nerudnej spoločnosti z
Mútnika, že majú takúto konštrukciu s nápisom a chceli
by nám ju venovať. Nápis je skôr industriálny, ako mo
derný, ale to je predsa tiež naša história. Po prevoze ho
opravíme, vymaľujeme, nainštalujeme v ňom nové sve
tlá, keďže nápis je svetelný, pripravíme elektrické pripo
jenie a umiestnime ho na námestí, keďže k tomuto
umiestneniu sa prikloni la v prieskume väčšina občanov.

PhDr. Roman Lebeda, primátor mesta

Mesto monitoruje už aj priestory pred Tescom
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Lavičky na sídl iskách 1 . mája a Clementisova opravovalo
mesto v spolupráci s aktívnymi občanmi z výborov
mestských častí vďaka financiám vyčleneným pre výbo
ry. Na ulici Clementisovej sa pod vedením poslanca Ma
túša Goliana opravil i 3 lavičky pri bytových domoch 21 4,
21 6 a 21 9 a odstránil i sa aj nevyužívané betónové časti
starých lavičiek tam, kde občania obnovu lavičiek ne
chceli . Na Ulici 1 . mája sa obnovil i 3 lavičky pri bytovom
dome 908 a nové nátery dostal i i zábradl ia, do rekon
štrukcie sa zapoji l i Ivan Pavlove, Michal Leng a Ondrej
Struhár, asistovali im aj zamestnanci i z mestskej dielne.
V opravách lavičiek budeme postupne pokračovať

Máme nové parkoviská a vyasfaltované ulice
Obe sú postavené so zatrávňovacích panelov, ktoré
dobre absorbujú dažďovú vodu a neprispievajú tak ku
povodniam a prehrievaniu priestoru. Mesto kompletne
zrekonštruovalo aj dve ulice – ulicu Železničnú, ktorú
využíva okrem rezidentov aj množstvo občanov na prí
stup ku garážam a ulicu Kraskovu, ktorá bola pri väčších
dažďoch zle vyspádovaná a zle priechodná pre chodcov.
V budúcom roku chce mesto pokračovať ďalšími novými
parkovacími miestami na ulici SNP, Vladimíra Clementi
sa a Nábreží Rimavy a rekonštruovaním ďalších ulíc,
predovšetkým Kotl išskej a HačavySkálie.

Na jeseň pokračovala postupná obnova lavičiek

Na ulici Klokočovej vzniklo 62 nových parkovacích miest.
Prvé s 26 parkovacími miestami sa nachádza medzi
reštauráciou Kocka a autobusovou zastávkou. Predtým
to bol nevyužívaný, zarastený pozemok. Je vidieť, že aj
obyčajné parkovisko môže byť pekné  ak je okolo neho
zeleň a stromy. Kvalitná práca firmy Purstav, ktorá
ochotne zapracovala všetky naše pripomienky, odvádza
nie dažďovej vody, schody k reštaurácii Kocka a parko
visko umiestni l i tak, aby nebolo potrebné vypiľovať stro
my. Čoskoro doplníme aj osvetlenie a kamery. Druhé
parkovisko vzniklo medzi kotolňou a panelákom č. 733.

až do budúceho roka, kedy by som chcel, aby sme mali
všetky zničené lavičky na sídl iskách obnovené.

PhDr. Roman Lebeda, primátor mesta

Opravy križovatiek, mosta, zábradlí, zastávok, rigolov,
osvetlenie prechodov a nová cesta cez celú Hnúšťu
začne Slovenská správa ciest real izovať už budúci rok.
Je to fantastická správa pre naše mesto. Stav cesty I .
triedy predovšetkým v úseku gymnázium – námestie je v
hroznom stave. Dôjde ku kompletnej rekonštrukcii cesty
I /72, ktorá vedie cez celé naše mesto, od benzínky až po
odbočku na cintorín. Súčasťou bude: nový asfaltový po
vrch cez celú Hnúšťu , zrekonštruované priekopy a rigo
ly, zmodernizované autobusové zastávky, nové zábra

Slovenská správa ciest zrekonštruuje hlavný ťah mestom
dlia a zvodidlá, zrekoštruované výjazdy a vjazdy, oprava
mosta cez Rimavu pri mestskom úrade, nové osvetlenie
priechodov pre chodcov na celom úseku , kompletne zre
konštruovaná a zmodernizovaná križovatka pri gymná
ziu s novými ostrovčekmi, zábradl iami, osvetlenými
prechodmi atď. Asi ste si všimli aj jednu zlú správu – v
zozname chýba kruhový objazd. Napriek veľkej snahe
primátora Lebedu sa ho žiaľ nepodari lo do tejto investí
cie doplniť, nakoľko križovatka nie je evidovaná ako
kriticky nehodová a postačuje aj z hľadiska kapacity.
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symbolika a prepojenie železiarskej histórie Hnúšte a
železného monumentu. Boli časy, keď sa v Likieri vyrá
balo najviac surového železa v celom Uhorsku. 1 2 kilo
metrová lanovka vozila ročne 1 70tisíc ton železnej rudy
cez hory zo Železníka až do Hnúšte a tieto kl iešte budú
umiestnené na dohľad od trasy tejto historickej lanovky, i
vrchu Železník. Nielen železo, ale aj kl iešte ako nástroj
sú symbolické  aj takéto náradie (samozrejme v men
šom) sa určite vyrábali v železolejárni v hnúšťanskej Ma
ši. A preto sme si podali ruku na spoluprácu  toto ume
lecké dielo poputuje k nám do Hnúšte a stane sa súča
sťou náučného chodníka, ktorý povedie cestou Márie
Széchy. Martin nám kliešte zapožičia, mesto bude zná
šať iba drobné náklady na umiestnenie na vrchu Laz nad
Brezinou, ktoré sa spolu s náučným chodníkom Márie
Széchy stane v roku 2021 zaujímavou turistickou atra
kciou. Z miesta umiestnenia je nádherný výhľad až do
Nízkych Tatier.

Na troch miestach na ul. Klokočovej a jednom na 1 . mája
testujeme záujem občanov o túto modernú metódu likvi
dácie bioodpadu. Cieľom je znížiť množstvo bioodpadu v
komunálnom odpade, platiť menej za odpad a vytvoriť
kompost pre vaše kvety a predzáhradky. Prečo je sprá
vne oddeľovať zelený bioodpad? 2040% komunálneho
odpadu tvorí bioodpad. Každý občan ročne vyprodukuje
cca 230 kg odpadu, ktorý skončí vo väčšine prípadov na
skládke. Za každú nezhodnotenú tonu odpadu umiestne
nú na skládke platí mesto „pokutu“ – poplatok do tzv.
envirofondu, ktorý bude pre rok 2021 vo výške 27,€/ to
na. V Hnúšti sa vyprodukuje ročne cca 3 000 ton odpa
du, do Envirofondu teda zaplatíme cca 80 000,€. Štát v
posledných rokoch tieto poplatky neustále zvyšuje  prá
ve preto sa vo všetkých mestách na Slovensku zvyšujú
poplatky za odpad. Vďaka viacerým opatreniam sme na
tom v porovnaní s ostatnými mestami relatívne dobre 
(Hnúšťa: 27, €, na rovnakú sumu sa zvyšuje poplatok aj
v R.Sobote. Viac platia občania aj v Lučenci/Tornali : 29,
€, v Revúcej 30, € a avizujú ďalšie zvyšovanie). Jed

Na dvoch sídliskách testujeme komunitné kompostovanie
ným z opatrení, ako znížiť množstvo komunálneho odpa
du je tento projekt, ktorého výsledným efektom bude zní
ženie množstva odpadov, zabezpečenie kompostu pre
občanov a ušetrenie financií občanov mesta. Z tohto dô
vodu vás prosíme, aby ste sa pripoj i l i k zhodnocovaniu
bioodpadu z vašich kuchýň v pripravených komposté
roch na Klokočovej ul ici pri panelákoch č. 732, 734 a 736
a na 1 . mája pri venčovisku. Mesto zabezpečilo výsadbu
stromov okolo kompostérov tak, aby sme tieto miesta
skrášl i l i a v prípade zaplnenia mesto dodá ďalšie kompo
stéry. Ak bude projekt úspešný, v roku 2021 ho rozšírime
na všetky ostatné sídl iská. Čo všetko je možné kompo
stovať? Kuchynské a domové bioodpady – zvyšky ze
leniny a ovocia, šupky zo zemiakov, usadeniny z kávy,
škrupiny z vajec, zvyšky zelených jedál, zvyšky izbových
kvetov. Pozor! Zvyšky mäsových jedál, kosti a pod. do
kompostérov nepatria. Ďakujem všetkým, ktorí svoj
zelený bioodpad oddelíte od komunálneho odpadu a
vhodíte do kompostérov.

PhDr. Roman Lebeda, primátor mesta

5metrové kliešte budú zdobiť Hnúšťu na ceste Márie Széchy

Mestu sa podari lo osloviť umeleckého kováča Martina
Jackuliaka z Rimavských Zalužian, ktorý vyrobil svetový
unikát: 5metrové kováčske kliešte. Napriek tomu, že ich
chceli ako atrakciu aj do iných miest, rozhodol sa pre
Hnúšťu. Páčilo sa mu navrhnuté miesto umiestnenia i
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Organista, dirigent a skla
dateľ svetového mena žil
síce od roku 1 968 v Belgic
ku, napriek tomu sa celý
život venoval aj propagácii
slovenskej a českej hudby v
zahraničí a v roku 1 995 sa
začal aktívne zaujímať aj o
umelecké školstvo v SR. Aj
vďaka nemu, na podnet vte
dajšej riaditeľky ZUŠ, dosta
la prvú podobu medzinárod

Veľká sála domu kultúry v Hnúšti , v ktorej sa koná väč
šina mestských kultúrnych podujatí, výchovných koncer
tov či premietaní kina, sa po 55 rokoch dočkala novej
strechy. Dôvodom na rekonštrukciu bol havari jný stav
pôvodnej krytiny a trámov, ktoré sa v dôsledku snehu a
dažďovej vody rokmi nasávali a menil i svoju pôvodnú
polohu. Už oči bežného diváka mohli vidieť prehnutý
strop, no až odborné posúdenie stavu statikom dalo na
šim dohadom definitívnu odpoveď: zákaz organizovať
akékoľvek podujatia z dôvodu nebezpečenstva pádu
stropu. Našťastie to bolo počas prvej vlny pandémie, ke
dy život utíchol a kultúrne podujatia sa nemohli organizo
vať. Vedenie mesta, stavebné oddelenie a poslanci
mestského zastupiteľstva začali stav riešiť a v septembri
spusti la stavebná firma samotnú realizáciu. Najskôr sa v
kinosále demontoval pôvodný heraklit (obloženie stropu,
ktoré sme ako deti prirovnávali k farebnej slame pre ko
níkov), sklená vata a staré väzníky z roku 1 965. Technic
ký sav pôvodných väzníkov bol nevyhovujúci a ich výme

Spomíname...
20. novembra 2020 uplynul rok, kedy náš rodák Ján Valach ukončil svoju pozemskú umeleckú púť

ho smrti bol dovezený do Hnúšte – jeho rodného mesta
a inventára hudobných nástrojov ZUŠ. Stal sa symbolom
novovzniknutej série plánovaných organizačných podu
jatí, ktorých prvý koncert sa uskutočnil pri príležitosti
nedožitých 95 narodenín majstra Valacha v septembri
pod záštitou viceprimátora mesta Mgr. Grigori ja Šamina
a účasti exveľvyslanca SR v Belgicku Stanislava Valla.
Účinkovali Marcel Kapala (organ) a Barbora Kapalová
(husle). Veríme, že ďalšie koncerty v Hnúšti si nájdu
svojich priaznivcov a stanú sa tradíciou pripomínajúcou
jedného z osobností, ktorá na naše malé mestečko pri
Rimave myslela až do posledného dychu. . .

kolektív ZUŠ Hnúšťa a Mgr. Grigori j Šamin
ná súťaž Hnúšťanský akord, ktorej hlavná cena už 22 ro
kov nesie jeho meno. Osobný organ Jána Valacha po je

Dom kultúry sa dočkal novej strechy
na nevyhnutná. Následne sa montovali nové väzníky, fó
l ia a tepelná izolácia o hrúbke 25 cm. Pôvodná izolácia
mala hrúbku len 7 cm, preto by malo byť jednoduchšie
vykúriť sálu a udržať v nej príjemnú teplotu počas celého
kultúrneho predstavenia. Po týchto prácach sa inštaloval
moderný biely kazetový strop, z ktorého 6 kusov je sve
telných. Ich svietivosť je 4050 Lumenov, ktoré výrazne
prispeli ku kvalitnému osvetleniu sály. Posledným kro
kom bola montáž novej strešnej krytiny, systému na
odvádzanie dažďovej vody a protisnežných prvkov na
strechu nad kanceláriami. Práve ich absencia urýchli la
zhoršujúci stav strechy. Ďakujeme všetkým trpezlivým
občanom, ktorí rešpektovali uzavretie cesty a stavebné
práce, mestu Hnúšťa za promptné riešenie havari jného
stavu, stavebnému dozoru a najmä pracovníkom firmy
Ecoventi Slovakia, ktorí stavbu realizovali . MsKS dalo
divadelnú sálu vymaľovať a vytepovať sedadlá. Teraz sa
už nevie dočkať svojich prvých návštevníkov.

Mgr. Diana Vojenčiaková, riaditeľka MsKS

FOTO: 3x T.M.

FOTO: archív ZUŠ



Centráčik

Mikuláš
Mikuláš je dedko starý,
na Klokočke robil čary.
Nadeli l nám radosti ,
balíčky plné sladkostí.

Anjel s čertom pomáhali ,
aj cukríky rozdávali .
Všetci sme sa tešil i a
byť dobrí sľúbil i .

Aby sme ho nenakazil i ,
ústa sme si rúškom prekryl i .

Dobrý dedko Mikuláš,
bez KORONY príď k nám zas.

Žiaci zo ZŠ Klokočova Hnúšťa
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odpadu a bateriek, sa nám v školskom roku 201 8/201 9
podari lo vyzbierať 372 kg elektroodpadu a batérií. V
školskom roku 201 9/2020 sme boli usi lovnejší a vyzbie
ral i sme skoro trojnásobok tohto, pre životné prostredie
nebezpečného materiálu, t. j . 924 kg. Za našu usilovnosť
sme získali Zelený certifikát. V mene našej planéty
ďakujeme všetkým za podporu .

Žiaci a kolektív ZŠ Klokočova 742

Zelený certifikát v ZŠ Klokočova

V dňoch od 1 2. do 1 6. 1 1 . 2020 sa konala informatická
súťaž iBobor pre žiakov ZŠ a SŠ, ktorá vznikla v roku
2004 a jej zakladateľkou sa stala prof. dr. Valentina Da
giené. Žiaci si mohli overiť svoje vedomosti a zručnosti z
oblasti informatiky. Hlavným cieľom súťaže je podporiť
záujem o informačné a komunikačné technológie u všet
kých žiakov, posmeliť ich v intenzívnejšom a kreatívnej
šom používaní moderných technológií pri učení sa. V ka

Už druhý školský rok Základná škola Klo
kočova 742 zbiera elektroodpad a ba

térie podľa platnej legislatívy. Uve
domujeme si nebezpečenstvá a za
ťaženie pre životné prostredie, kto
ré v sebe tento materiál skrýva. V

spolupráci so spoločnosťou SEWA
a.s. , ktorá zabezpečuje odvoz elektro

iBobor
tegóri i Kadeti sa úspešnými riešiteľmi stal i L. Váradi. a K.
Zvara (žiaci tretej A triedy) a v kategóri i Juniori to boli M.
Kovács a J. Trnavský (žiaci šiestej A triedy). Zároveň sa
chcem poďakovať aj ostatným žiakom z piatej A a šiestej
A triedy, ktorí sa zúčastni l i informatickej súťaže iBobor.
Všetkým súťažiacim ďakujeme za reprezentáciu školy.
Pevne veríme, že sa jej zúčastnia aj budúci rok.

Mgr. Jul iána Dovalová, Gymnázium Hnúšťa

Zažil i ste už niekedy ten moment, že idete po prírode,
ale vôbec netušíte čo okolo vás rastie? Nepoznáte názvy
rastlín? To sa vám už nestane. Už žiadne nudné listova
nie v knihách s obrázkami rastlín, ktoré ste v živote nevi
del i ! Vďaka aplikácii Pl@ntNet spoznáte rozmanitosť
rastlín, ktoré máte pod oknami alebo v blízkom okolí a
doteraz ste si ich krásu a jedinečnosť možno vôbec ne
všimli . V tomto školskom roku sa naša škola, Gymnázi
um Mateja Hrebendu, zapoji la do projektu Hurá von s

Hurá von s Pl@ntNetom

Rozmanité školy je ďalší projekt, do ktorého sa zapoji la
naša škola a je podporovaný nadáciou Milana Šimečku.
Projekt ponúka pedagógom možnosť získať pedagogic
ké zručnosti , metódy a materiály v oblasti interkultúrneho
vzdelávania na osobnostnom prístupe. Antisemitizmus,
rasizmus a diskriminácia z Európy stále nezmizl i a aj

Pl@ntNetom. Projekt real izuje CEEV Živica v spolupráci
s francúzskymi vedcami a vývojármi mobilnej apl ikácie
Pl@ntNet a botanikmi zo Štátnej ochrany prírody. Vďaka
tomuto projektu naši žiaci rozvinú spoluprácu v oblasti
„Citizen Science“ a stanú sa súčasťou mapovania terénu
a zberu dát, fotiek inváznych rastlín v našom meste a v
povodí rieky Rimavy. So svojimi vedomosťami o použí
vaní aplikácie sa podelia so spolužiakmi ale aj ostatnými.

Mgr. Z. Vinclavová, Gymnázium Hnúšťa

Rozmanité školy
dnes ovplyvňujú životy mladých ľudí na mnohých mie
stach. A práve tento projekt umožňuje študentom, aby sa
naučil i kriticky premýšľať o rozmanitosti a diskriminácii a
v súvislosti s tým uvažovali aj o svojich vlastných posto
joch a rozhodnutiach.

Mgr. Z. Vinclavová, Gymnázium Hnúšťa

FOTO: archív ZŠ Klokočova
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Milí naši čitatel ia, sme tu so staronovým školským časo
pisom CENTRÁČIK. Starým preto, lebo sa v našej škole
objavil aj pred niekoľkými rokmi, keď sa škola volala ZŠ
Centrum 1 , a preto názov nášho časopisu bol, a aj zo
stal, CENTRÁČIK. Ak by Vás to zaujímalo, prvé vydanie
tu bolo v školskom roku 1 996/1 997 a vychádzal do škol
ského roka 2005/2006. Po celú túto dobu bol písaný ru
kou pani učiteľky Mgr. Anny Škôrňovej. Potom sa na
dlhšiu dobu odmlčal a opäť je tu znova. PS: Niečo pre
našich žiakov. V časopise môžete nájsť kupón CENTRÁ
ČIK. Na čo slúži? To Vám neprezradíme, zistite to sami.

kolektív ZŠ Klokočova 742

Naša základná škola, tak ako celá spoločnosť a svet, sa
prispôsobuje náročným podmienkam fungovania počas
epidémie korona vírusom. Popri výchovnovzdelávacej
práci je ochrana zdravia žiakov a zamestnancov prvo
radá. Stojí však nemálo finančných prostriedkov, ktoré
by za iných okolností mohli byť použité na nákup učeb
ných pomôcok či zveľaďovanie interiérov a exteriérov
školy. Keďže tieto prostriedky v rozpočte chýbajú, vede
nie školy sa snaží získať ďalšie financie z rôznych proje
ktov. Hoci je iba november, od začiatku školského roka
sme sa zapoji l i do viacerých vyhlásených výziev. Už
tradične sa zapájame do projektu „Vy rozhodujete, my
pomáhame“, ktorý organizuje Nadácia Tesco. V rámci
aktuálnej výzvy sme vypracovali žiadosť na poskytnutie
finančných prostriedkov na doplnenie hrových prvkov na
školskom dvore pred budovou I . stupňa. Ďalší projekt
pod názvom „Keď matematika spája“ vyhlási la Nadácia
ZSE  Výnimočné školy. Projekt sa zameriava na vyučo
vanie predmetu matematika inou formou ako je klasická
výučba (Hejného metóda). Získané finančné prostriedky
by sme chceli použiť na nákup učebných pomôcok, vďa
ka ktorým sa žiaci naučia kriticky myslieť a problémy
riešiť tvorivo. Nadácia Pontis  Enter pre školy vyhlási la
výzvu pod názvom „Informatika budúcnosti“. Projekt je
zameraný na inovatívne vyučovanie informatiky na I I .
stupni ZŠ náučnou a zábavnou formou využitím micro:bi
tov. Zapoji l i sme sa tiež do výzvy Nadácie Slovenskej
sporiteľne mamnato. Hlavným cieľom tohto projektu je
terénna aj funkčná úprava školskej záhrady a školského
dvora, vytvorenie príjemnej zóny na učenie a oddych žia

20. ročník súťaže Dobšinského rozprávkový Gemer 2020
Regionálna autorská literárna súťaž Dob
šinského rozprávkový Gemer je tradič
né podujatie venované zachovávaniu slo
venskej ľudovej rozprávky vo všetkých jej

podobách. Jeho cieľom je formovanie osobnosti a po
stoja detí a mladých ľudí k posilneniu príslušnosti k
tradíciám, k regiónu, iniciovanie mladých začínajúcich
autorov k tvorbe rozprávok. A práve v tejto súťaži sme

zažiari l i ! Dievčatá z 2.A, Miška Oláhová a Mirka Bara
nová, obsadil i všetky prvé tri priečky v ich kategóri i , a to
nasledovne: 1 . a 2. miesto Miška za rozprávku Čarovná
ceruzka a Nevzdávam to, 3. miesto Mirka za rozprávku
Čarovná Molly. Našim šikovným autorkámrozprávkar
kám srdečne gratulujeme, ďakujeme im za reprezentá
ciu školy a prajeme veľa úspechov (nielen) v písaní.

Mgr. Lucia Vančíková

Príprava projektov
kov. Najmä počas tohto obdobia by exteriéry školy boli
vhodnejšie na vyučovanie, preto je potrebné ich na tieto
účely upraviť. V rámci ďalšieho projektu Nadácie Oran
ge– eškoly pre budúcnosť, by sme chceli zaobstarať ta
blety pre deti zo sociálne znevýhodneného prostredia,
ktoré nemajú vytvorené podmienky na dištančné vzdelá
vanie. Ide predovšetkým o deti druhého stupňa základnej
školy, pretože v súčasnej situácií sa dištančné vzdeláva
nie realizuje na druhom stupni, ale v prípade potreby by
bolo možné tablety využívať aj na vzdelávanie v škole.
Niektoré projekty sú zamerané aj na iné oblasti školské
ho života alebo majú rozsiahlejší charakter. Patrí sem
výzva na vybavenie školskej jedálne, ktorú vypísalo
MŠVVaŠ SR. Zo získaných prostriedkov by sme chceli
zakúpiť konvektomat  zariadenie, ktoré znižuje čas a
náklady na prípravu jedál. Aj vďaka nemu by sme skva
l itni l i školské stravovanie nielen pre žiakov a zamestnan
covnašej školy, ale aj žiakov a pedagógov ďalších škôl v
meste. V spolupráci so zriaďovateľom Mestom Hnúšťa
sme sa spolupodieľal i na príprave projektu zameraného
na rekonštrukciu Mestskej športovej haly a pripravil i sme
návrhy aktivít, ktoré by žiaci a učitel ia našej školy mohli
zreal izovať. Na kvalite vypracovania žiadostí o poskyt
nutie finančných prostriedkov sme si dal i nesmierne zá
ležať. Máme vytvorené predpoklady všetky úspešne
zvládnuť. Veríme, že pri ich schvaľovaní sa šťastie na
nás usmeje tak, ako už viackrát v minulosti . Ďakujeme
všetkým, ktorí nám držia palce.

kolektív pedagógov ZŠ Nábrežie Rimavy

Centráčik

FOTO: archív ZŠ Klokočova
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Sú ako zrnká, ktoré
gazda na jar zaseje do
zeme. Keď ju pobozká
slnko a pokropí dážď,
začnú klíčiť, rásť a
mohutnieť. Sú symbo
lom nových začiatkov a
neustáleho kolobehu
života. Sedem novoro
deniatok, ktoré sa stal i
súčasťou zaujímavého
projektu dvoch kreatív
nych žien z Rimav
skosobotského okresu,
vrátane rozprávkovej
babičky v podobe se
niorky Elenky Stahovej,

sú práve tie pomyselné zrniečka. A keďže „klíčia“ na Ge
meri, Ivana Jackuliaková a Petra Rapčanová svoj projekt
nazvali Zrniečka Gemera – Malohontu. Pred pár dňami
pokrsti l i kalendár, ktorý je už v predaji . Výťažok z neho
pomôže zdravotne postihnutému chlapcovi a tiež podporí
talentované tanečnice. Okrem toho je nositeľom posol
stva, pripomínajúceho, že na Gemeri kedysi ži l i a tvori l i
ľudia, ktorých mená sú neodmysliteľnou súčasťou re
giónu. Na začiatku bolo náhodné stretnutie a jednoduchá
myšlienka. No bolo jasné, že zo spolupráce známej
tvorkyne originálnych čeleniek, párt a klobúkov, Ivany
Jackuliakovej z Rimavských Zalužian a profesionálne
uznávanej fotografky Petry Rapčanovej z Hnúšte, vzíde
originálne dielo. Obe sú kreatívne a predovšetkým detai
l istky. Celkom obyčajné veci dokážu vyjadriť jedinečným
spôsobom a aj všednosť sa v ich podaní stane krásou.
„Začiatok bol neplánovaný a spontánny. S Petrou sme
sa stretli náhodne na jednej akcii, kde Petra prišla s
prvotnou myšlienkou nafotiť novorodeniatka v čelenkách,
ktoré vyrobím. A keďže sme obidve akčné a čo si zau
mienime, to chceme hneď aj realizovať, tak slovo dalo
slovo,“ spomína na začiatky Ivana Jackuliaková, ktorej
tvorbu obdivujú aj za hranicami našej kraj iny. Nebola to
jednoduchá práca. Za kalendárom sa ukrývajú týždne
náročnej práce a obetovanie voľného času. Napokon,
práca s novorodeniatkami je najmä o trpezlivosti , ktorá
Petre nechýba. Neraz trvalo celé hodiny, kým autorky
dociel i l i požadovaný efekt. „Okrem toho sme chceli, aby
čelenky korešpondovali s jednotlivými obdobiami v roku.
Pri zimných mesiacoch dominujú biele, modré či strie
borné farby. Zaujímavá čelenka je pri februári, pretože
mne sa tento mesiac automaticky spája so sviatkom za
ľúbených svätým Valentínom. Takže na čelenke mali
dominovať srdiečka a samozrejme červená farba,“
priblíži la Ivana s tým, že jej práca sa v tomto prípade
ubrala úplne iným smerom. „K februáru však neodmy
sliteľne patria aj páračky. V minulosti nimi ožívali celé

Zrniečka Gemer Malohontu
dediny, boli doslova udalosťou. A tak sa zrodila čelenka
z husacieho peria. Vlastnoručne som si ho našklbala,“
dodala spoluautorka projektu. Každá fotografia v kalen
dári má svoj príbeh. Je originálna rovnako, ako každé
obdobie v roku. Čelenky s čerstvo natrhaným orgová
nom, ohnivým divým makom, dozretými čerešňami či
voňajúcim hroznom, evokujú atmosféru ročných období
a zvlášť august a december majú priam rozprávkové
čaro. Je to aj vďaka dôchodkyni Elenke Stahovej, ktorá s
dieťatkom v náručí pripomína skutočne kúzelnú ba
bičku. „August sa spája so zberom úrody. To, čo ešte len
nedávno bolo drobným zrnkom, dozrelo. V tom je sym
bolika starkej s dieťatkom v náručí. No a december, to sú
predsa Vianoce a rozprávky. Perinbaba, Tri oriešky pre
Popolušku ... ,“ ozrejmila Ivana. „Takto ich vidíme my s
Petrou,“ dodala. Zrniečka Gemera – Malohontu, kraja, v
ktorom zanechali svoj nezmazateľný rukopis osobnosti
ako Pavol Dobšinský, Ján Botto, Ivan Krasko, Eva Ko
váčová či Matej Hrebenda z Hačavy, pokrsti l i autorky
projektu zrnom. Keďže situácia, súvisiaca s koronavíru
sovou pandémiou, im prekazila plány veľkolepého krstu,
kalendár uviedl i do života online. Stojí 1 0 eur a pre
záujemcov je dostupný v Mestskom kultúrnom stredisku
(MsKS) v Rimavskej Sobote aj rimavskosobotskom
Dome služieb, konkrétne v Oáze zdravia. Je možné
objednať si ho aj prostredníctvom sociálnej siete Face
book, správou adresovanou priamo autorkám projektu
(Ivka Jacky, Petra Foto). Výťažok z kalendára, ktorého
krstými mamami sú Diana Vojenčiaková, riaditeľka MsKS
v Hnúšti a Milana Jutková, riaditeľka MsKS v Rimavskej
Sobote, je určený na dobrú vec. „Pomoc smerujeme do
Rimavskej Soboty, konkrétne vážne chorému 9ročnému
Mirkovi Bakovi a talentovaným tanečníčkam zo skupiny
Julky Dobrockej,“ zakončila Ivana Jackuliaková.

ZDROJ: mynovohrad.sme.sk

FOTO: archív I . J.
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Zažil i sme zaujímavú jeseň. Myslím si, že za jesennú
časť musím vysloviť veľkú spokojnosť. Pred sezónou
sme si predsavzali hrať atraktívny futbal pre divákov a
verím, že sme tento cieľ aj splni l i . Na domácom ihrisku
sme hosti l i si lných súperov a chlapci tieto zápasy zvládl i
veľmi dobre. Myslím si, že hráčom veľmi prospela zmena
rozostavenia a iný herný štýl, ktorý p. tréner Szöke začal
s chlapcami trénovať. Veľkým prínosom bol pre naše
mladé mužstvo skúsený Tomáš Sudor, ktorý do radov
futbal istov priniesol kvalitu a tímového ducha. V útočnej
fáze nám to trošku škrípalo, no verím, že mužstvo sa bu
de od zápasu k zápasu zlepšovať. Hrali sme predovšet
kým ako jeden tím, a to bolo najdôležitejšie. Momentálne
je mužstvo poskladané veľmi dobre. Sú v ňom skúsení
chlapci, ale aj mladí agresívni futbal isti , ktorí sa chcú
presadiť. Návrat dlhodobo zranených hráčov (Štefánika,
Tavarského a Kradláka) by určite pridal mužstvu na kva
l ite. Som veľmi rád, že sme doplni l i mužstvo o dvoch
brankárov skúseného Kaločaya a mladého Chovana,
pribudol k nim aj Igor Katreniak. Trénovať začínajú aj
chlapci z Klenovca Maťko Trnavský a Marek Kamenský.

Dňa 24.1 0.2020 sa v Česku konala medzinárodná online súťaž v poomsae s ná
́zvom Stay Safe Cup 2020, ktorej sa zúčastni lo 1 38 súťažiacich. Náš klub repre
zentovali 4 súťažiace: T. Morová a T. Morová, A. L. Lor̈inčíková a T. B. Lor̈inčíko
vá. Najúspešnejšou bola naša najmladsǐa pretekárka Saška Lor̈inčíková, ktorá si
vybojovala krásne 2. miesto. V ten istý deň súťažil onl ine vo virtuálnom svete člen
nášho TKD klubu Hnúšťa Tomi Mravec na medzinárodnej kombinovanej súťažii 3.
Croatian Para Taekwondo Open 2020 organizovanej z Chorvátska. Hoci sa napriek
snahe Tomimu nepodari lo prebojovať do finálových bojov, oceňujeme jeho úsil ie.
Všetkým súťažiacim srdečne gratulujeme, zároveň sme hrdí a chválime všetkých
súťažiacich, že sa zapoji l i do súťaže a ukazujú, že i v druhej vlne pandémii Covid
1 9 ostávajú aktívni a športujú v rámci svojich možností či už z obývačky, chodby,
alebo zo záhrady. Touto cestou ďakujeme riaditeľovi TS Mesta Hnúšťa Ing. Slatin
skému za poskytnutie priestorov Mestskej športovej haly pri jednorazovom nahrá
vaní súťažného videa, ktoré sa stihlo natočiť pred sprísnenými Covid opatreniami.

Koncom októbra, tak ako každý rok, sa taekwondisti
stretl i na Halloween taekwondo párty, kde sa zabavil i ,
zasúťažil i či zamaškrti l i v „hal loween maskách“. Žiaľ,
tento rok vírus Covid1 9 nedovoli l stretnúť sa spolu, ale
našiel sa spôsob i napriek tejto situácii urobiť si vlastný
Halloween deň – online párty v duchu taekwondo. Tae

Halloween taekwondo online párty 2020!
kwondisti pri jal i výzvu a urobil i si originálne halloween
masky či vý́zdobu, natocǐ l i skvelé videjko, odfoti l i sa a
prispeli tak na dobru ́ vec, ktorá bude navždy i v týchto
ťažkých časoch pre náš Taekwondo klub HnúšťaTiso
vec zábavnou spomienkou. Sme spolu a zvládneme to!

Mgr. Ivana Kyseľová

Lörinčíková vybojovala striebro, Mravec súťažil online v Chorvátsku

Jesenná časť mužstva dospelých očami managera klubu
S trénerom Szökem máme jednotnú fi lozofiu, ktorú chce
me pretaviť do úspešného mužstva poskladaného z na
šich odchovancov, ktoré môže v najbl ižších rokoch bojo
vať o najvyššie priečky v tejto súťaži. Jedná sa o dlhodo
bý proces práce s mužstvom a jeho vhodným doplnením.
S trénerom Julkom Szökem som veľmi spokojný. Pre
mňa najlepšie zápasy odohrané počas jesene boli medzi
Čebovcami a Revúcou na domácom ihrisku. Veľmi atrak
tívny zápas sme odohral i doma s Olovármi, keď obidve
mužstvá hral i útočný futbal a šance sa striedal i na obi
dvoch stranách či zápas v Láze, kde sme prakticky o ví
ťazstve rozhodli už v prvom polčase. Situácia s pandé
miou paradoxne možno mužstvu po športovej stránke
pomohla. Naši chlapci sú väčšinou študenti, teda od
marca sú doma na online vzdelávaní a tréningový proces
bol kvalitnejší. Čo sa týka finančných prostriedkov, je to
určite horšie. Pomoci sa nám dostáva hlavne od samo
správy, za čo sme veľmi vďační, pretože sme pocíti l i
značné finančné výpadky. Verím však, že situácia sa
stabil izuje a futbal bude ďalej pokračovať.

Mgr. Marián Petrok, manager klubu

FOTO: I . Kyseľová

FOTO: Fotografka Marianna
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Milí Hnúšťania, neustále hľadáme cenné spomienky na minulosť nášho
mesta. Chceme ich zachovať pre budúce generácie, využiť v cestovnom
ruchu i pripravovaných publikáciách. Preto by som sa rád aj na tomto
mieste poďakoval manželom Ondrejovi a Elene Pupalovcom a pani Elene
Balciarovej za návštevu, počas ktorej mi porozprávali množstvo zaujíma
vostí, ktoré tvoria ich spomienky na históriu mesta. Informácie o detstve v
Kotl išti sú pre nás cennými do pripravovanej publikácie o posledných do
moch starej Hnúšte. Spomienky na prácu v bani v Mútniku i Kudlove nám
Ondrej Pupala doloži l aj krásnymi fotografiami a svojou zbierkou vyťaže
ných minerálov, ktorú využijeme v pripravovanom banskom múzeu. Veľmi
pekne ďakujeme! Aj naďalej hľadáme seniorov, ktorí by chceli svoje spo
mienky z detstva a mladosti v Hnúšti zachovať pre ďalšie generácie. Ak
máte o čom porozprávať, ozvite sa nám na sekretariát primátora, t.č. :
047 202 881 1 . Ďakujeme.

PhDr. Roman Lebeda, primátor mesta

Poďakovanie za Vaše spomienky
a historické fotografie

22. január 2021
o 1 7:00 hod.
Veľká sála
DK v Hnúšti

23.mája 2021
1 8:00 hod.




